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REVISTA PRESEI 

 

 

 Parlamentul a votat starea de alertă în România. Cum au modificat 

parlamentarii PSD hotărârea de Guvern / PSD: Acest parlament nu are 

încredere în acest Guvern și simte nevoia unui mecanism de control. Evident 

că vrem controlul spitalelor 

Parlamentul a votat, în plenul reunit, hotărârea Guvernului privind încuviinţarea 

stării de alertă în România. Hotărârea Cabinetului Orban a fost modificată de 

parlamentarii PSD în comisiile juridice. Modificarea printr-o decizie a 

Parlamentului a unei hotărâri de guvern este fără precedent. Unul dintre articolele 

incluse de PSD în actul normativ prevede: "Autoritățile publice locale, pentru 

unitățile sanitare din subordinea lor, exercită atribuția de numire, suspendare și 

eliberare din funcție a persoanelor care ocupă funcții de conducere în cadrul 

acestor unități în condițiile legii”. 

Parlamentul a încuviințat starea de alertă în România cu 372 voturi "pentru", 37 

"împotrivă" și 7 abțineri. 

Hotnews a transmis livetext desfășurarea ședinței: 

15.15: Ședința Parlamentului a început, fiind condusă de Marcel Ciolacu 

Secretarul de stat Raed Arafat, în deschiderea ședinței: 

 Sunt în curs de elaborare ordinele de miniştri prin care se vor implementa 

măsurile din Hotărârea de Guvern nr. 394/2020 privind instituirea stării de 

alertă pentru o perioadă de 30 de zile 

 Urmează să vedem care va fi evoluţia situaţiei, după prima fază a perioadei 

de relaxare 

 Sunt prevăzute măsuri la nivelul mai multor sectoare, mai ales sanitar, dar şi 

pentru transporturi, economie, alte domenii asupra cărora pandemia cu noul 

coronavirus are impact 
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 Cere renunţarea la propunerea de modificare a HG şi revenirea la forma 

iniţialăa prezentat hotărârea Guvernului. 

Radu Preda (PSD): 

 Sunt dezamăgit de cum s-a trecut de la starea de urgență la cea de alertă. Au 

fost 3 zile în care ne-am aflat în pericol 

 O parte din măsurile adoptate în starea de alertă sunt tardive. De ce nu e 

declarată nici până acum starea de epidemie? 

 Noi, senatorii PSD, votăm astăzi starea de alertă, dar cu un mare dar 

Daniel Fenechiu (PNL): 

 PSD nu se întreabă care e motivul pentru care Guvernul PNL a găsit 

stocurile de medicamente și echipamente goale 

 Încercați să amputați orice măsură guvernamentală și să o faceți neaplicabilă 

 Vă doresc succes, rațiune și să lăsați Guvernul să lucreze 

 Încălcați legea modificând legea, pentru că HG este un act administrativ 

 În ce stat democratic o HG e modificată de Parlament? 

Ciolacu: E ilegal ce facem noi aici? Atunci eu suspend ședința Parlamentului. A 

cerut discuții în comitetul liderilor de grupuri 

Florin Roman (PNL): 

 Vă rugăm să ducem procedura până la capăt pentru că trebuie adoptat acest 

act normativ 

Dan Barna (USR): 

 Vom vota încuviințarea stării de alertă pentru că e nevoie de un document 

legal pentru a gestiona starea de alertă 

 Nu înseamnă că închidem ochii. Am înțeles și restricțiile, însă oamenii au 

nevoie de o perspectivă 
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 Dacă suntem onești, românii au pierdut locuri de muncă, oportunități de 

afaceri 

 Dacă în privința economiei Guvernul a propopus foarte puține lucruri poate 

măcar culturii să i se ofere o mână de ajutor 

 Oamenii trebuie să știe când se pot întoarce la lucru 

 Chiar e nevoie de un plan, se vede până la Bruxelles că România stagnează 

 Nu pot să nu remarc cum în textul proiectului s-a intervenit cu 

amendamentul politic privind spitalele. Deci PSD vrea să conserve exact 

rețelele de putere care au îngenuncheat sistemul sanitar 

 Continuați să susțineți incompetenți pe funcții doar pentru că sunt membri de 

partid și parteneri de bere 

 De ce folosim un act așa de important pentru a întări controlul baronetului 

asupra sistemului sanitar 

 Da, o să votăm pentru, dar această gândire că <o să vedem> nu ne duce 

nicăieri, România chiar are nevoie de un plan 

Cristian Seidler (USR) cere suplimentarea ordinii de zi cu proiectul de lege privind 

eliminarea pensiilor speciale pentru parlamentari 

Marcel Ciolacu, refuz după consultarea liderilor de grup, USR insistă ca aliminarea 

pensiilor speciale să fie luată în discuție în următoarea ședință 

Victor Ponta: 

 Alăturii de colegii mei de la ProRomânia vom vota împotriva hotărârii de 

guvern pentru starea de urgență 

 Cei care votați dați puteri mai mari unui guvern incapabil să-și apere 

cetățenii 

 La suceava oamenii au murit din cauza incompetenței politice 

Cseke Attila: UDMR va vota pentru încuviințarea stării de alertă 

PMP anunță că va vota pentru 
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Călin Popescu Tăriceanu (ALDE): 

 Îmi scot masca, pentru că în ordinul MS se precizează că se poate renunța la 

folosirea măștii dacă se păstrează distanță mai mare de 3 metri 

 Guvernul e incapabil să testeze masiv. Dacă ar fi făcut acaest lucru, astăzi nu 

eram în acestă situație. S-ar fi pus problema de stare de alertă la nivel local, 

în focare, ci nu la nivel național 

 Miroase prea tare a stare de urgență camuflată 

 Insistența de a bloca întreaga economie miroase a achiziții dubioase 

direcționate către firmele de partid 

 ALDE nu va vota pentru o stare de alartă la nivel național, deoarece 

costurile economice sunt mult prea mari 

Florin Roman: 

 Singurele soluții pe care le-am auzit sunt de un populism ieșit din comun 

 Noua majoritate din jurul PSD nu are limită la populism - dăm măști gratis, 

dăm totul gratis, iar apoi veniți și întrebați ce facem cu economia 

Alfred Simonis (PSD): 

 Da, domnilor de la PNL, râde lumea de dvs ă nu ați explicat nici până azi de 

ce 3 zile în România nu a existat nicio reglementare privind starea de alertă 

pentru că ați uitat să trimiteți la Parlament proiectul 

 Acest parlament nu are încredere în acest Guvern și simte nevoia unui 

mecanism de control 

 Evident că trebuie să avem un control asupra spitalelor 

 Nu putem permite în continuare ca chelneri, coafeze să ajungă șefi de 

spitale. Niciodată noi nu am numit un șef de pompe funebre șef de spital. De 

aceea am intervenit 

 Dacă obligi populația să poarte măști, trebuie să le dai gratuit categoriilor 

vulnerabile. L-am auzit pe Câțu cămătarul că avem bani 
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 Începem să avem o criză economică de proporții 

 Parlamentarii PSD vor vota încuviințarea stării de alertă cu amendamentele 

făcute, dar nu vom permite abuzuri și prelungirea acestei stări la nesfârșit 

16.25: S-au încheiat dezbaterile generale, urmează dezbaterile pe articole 

16.35: Începe votul 

Din 465 de parlamentari, au votat 417. Parlamentul a încuviințat starea de alertă în 

România cu 372 voturi "pentru", 37 "împotrivă" și 7 abțineri. 

........................................... 

Parlamentarii trebuie să voteze Hotărârea adoptată luni de Cabinetul Orban privind 

instituirea stării de alertă în România, începând cu 18 mai, pentru 30 de zile. 

Parlamentul se pronunţă în şedinţă comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului, în 

termen de 5 zile de la data solicitării de încuviinţare. Dacă Parlamentul respinge 

solicitarea de încuviinţare, starea de alertă încetează de îndată. Parlamentul poate 

încuviinţa măsura adoptată de Guvern integral sau cu modificări. 

De altfel, Hotărârea de Guvern a fost modificată de către parlamentari în comisiile 

juridice, unde PSD a impus mai multe amendamente. 

Mai exact, la propunerea PSD s-au introdus două amendamente: unul care 

securizează posturile propriilor oameni numiți la conducerea spitalelor și al doilea 

care prevede obligativitatea Guvernului de a acorda măști pentru persoanele 

defavorizate. 

Astfel modificările vizează anexe care fac parte integrantă din Hotărârea de 

Guvern, ceea ce înseamnă că aceasta este modificată. 

Modificările aduse de parlamentari: 

 La Anexa nr. 1 după articolul 3 se introduce un nou articol, articolul 31, cu 

următorul cuprins: 
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 "Art. 31. - Autorităţile publice locale, pentru unităţile sanitare din 

subordinea lor, exercită atribuţia de numire, suspendare şi eliberare din 

funcţie a persoanelor care ocupă funcţii de conducere în cadrul acestor 

unităţi în condiţiile legii”. 

 La Anexa nr. 2 articolul 1 punctul 1 se modifică şi va avea următorul 

cuprins: 

 "1. În spaţiile publice închise, spaţiile comerciale, mijloacele de transport în 

comun şi la locul de muncă se instituie obligativitatea purtării măştii de 

protecţie, în condiţiile stabilite prin ordinul comun al ministrului sănătăţii şi 

ministrului afacerilor interne, emis în temeiul art. 13 şi 71 alin. (2) din Legea 

nr. 55/2020. Guvernul României prin Ministerul Sănătăţii va pune la 

dispoziţia autorităţilor publice locale necesarul de măşti de protecţie pentru 

familiile şi persoanele defavorizate de pe raza unităţilor administrativ – 

teritoriale respective”. 

 La Anexa nr. 3 articolul 3 punctele 1 şi 2 se modifică şi vor avea următorul 

cuprins: 

 "1. Menţinerea carantinei în clădirile, localităţile şi zonele geografice 

stabilite prin ordine ale persoanelor legal îndreptăţite şi care nu au fost 

revocate până la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri. 

 2. Instituirea carantinei în clădirile, localităţile şi zonele geografice care se 

stabilesc prin hotărâre de Guvern, la solicitarea comitetelor judeţene pentru 

situaţii de urgenţă, pe baza analizelor realizate de către direcţiile de sănătate 

publică şi avizate de către Institutul Naţional de Sănătate Publică”. 

 La Anexa nr. 3 articolul 1 punctul 3 se modifică şi va avea următorul 

cuprins: 
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 "3. Activitatea instituţiilor muzeale, a bibliotecilor, librăriilor, 

cinematografelor, studiourilor de producţie de film şi audiovizual, a 

instituţiilor, inclusiv organizatori de drept privat, de spectacole şi/sau 

concerte, a centrelor şi/sau a căminelor culturale şi a altor instituţii de 

cultură, inclusiv organizaţii de drept privat, precum şi evenimentele culturale 

în aer liber şi festivalurile publice şi private pot fi desfăşurate în condiţiile 

stabilite prin ordinul comun al ministrului culturii şi ministrului sănătăţii, 

emis în temeiul art. 44 şi al art. 71 alin. (2) din Legea nr. 55/2020, în termen 

de 5 zile de la adoptarea prezentei Hotărâri”. 

Prin modificările aduse unei Hotărâri de Guvern Parlamentul își depășește 

competențele pe care le are. Potrivit Constituției Guvernul emite Hotărâri pentru 

aplicarea legilor. Hotărârile de Guvern pot fi atacate doar în instanța și nu pot fi 

amendate de Parlament (pentru că aplică legea). 

Constituție art 108: 

 (2) Hotararile se emit pentru organizarea executarii legilor. 

 (4) Hotararile si ordonantele adoptate de Guvern se semneaza de primul-

ministru, se contrasemneaza de ministrii care au obligatia punerii lor in 

executare si se publica in Monitorul Oficial al Romaniei. Nepublicarea 

atrage inexistenta hotararii sau a ordonantei. 

De partea cealaltă, PSD susține că modificarea HG în cauză este posibilă, în baza 

legii cadru privind starea de alertă pe care chiar Parlamentul a făcut-o săptămâna 

trecută. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 CE: Criza accentueaza dezechilibrele economice ale Romaniei. Reformele in 

administratia publica si in Justitie stagneaza 

Lipsa masurilor care sa contracareze schimbarile in justitie facute in anii 2017 - 

2019, absenta reformei administratiei, deficientele in colectarea veniturilor 

bugetare si in digitalizarea relatiei stat-contribuabili sunt marile restante ale 

Romaniei remarcate in Raportul Comisiei Europene, aferent pachetului de 
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recomandari de primavara al Semestrului European. 

 

"Reforma administratiei publice stagneaza. Nu exista in aplicare un cadru eficace 

pentru planificare strategica si bugetara, care sa impulsioneze o viziune strageica 

de dezvoltare a tarii pe termen lung", spune Raportul citat de Curs de guvernare. 

 

Strategiile sectoriale sunt fragmentare, "rolul de management strategic al 

Secretariatului General al Guvernului inca nu este consolidat" si "insuficienta 

capacitate de a livra servicii publice de calitate, inclusiv digitale, au un efect 

negativ asupra cetatenilor si afacerilor". 

 

In justitie, "Romania nu a facut schimbari legislative necesare, in ciuda 

manifestarii disponibilitatii de a anula majoritatea masurilor controversate" luate in 

2017, 2018 si partial in 2019. 

 

Chestiunea bugetara - derapajele vechi se adauga dezechilibrelor crizei 

 

Comisia Europeana (CE) remarca faptul ca aceasta criza a coronavirusului a 

agravat riscurile asupra sustenabilitatii pe termen lung a finantelor publice ale 

Romaniei, deja subrezite de masurile luate din 2016 incoace. 

 

Raportul CE sesizeaza riscul neindeplinirii proiectiilor bugetare facute de Guvern, 

si asa ajustate dramatic de criza COVID (deficit bugetar de 6,7% si cresterea 

datoriei publice de la 35,2% in 2019 la 40,9% din PIB in 2020). 

 

La obiect 

"Ungaria nu mai este o democratie" - Raport "Nation in Transit 2020" al Freedom 

House. Evaluarea libertatilor in Europa 

 

Ungaria nu mai este o democratie, Polonia coboara alarmant pe acelasi drum, 

democratia in Balcani se deterioreaza sub influenta Chinei si Rusiei, iar UE nu... 

Mai mult› 

 

07.05.2020 

Digital 
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In mars fortat catre digitalizare - ce s-a facut, ce e de facut in continuare 

 

Digitizarea este cel mai bun lucru care s-a intamplat in Romania in perioada starii 

de urgenta. Statul roman, dar si o serie de institutii, au... 

Mai mult› 

 

07.05.2020 

Analiza 

 

Scadere semnificativa la preturile productiei industriale: Consecinte 

 

Preturile productiei industriale au fost in scadere semnificativa pe luna martie 2020 

in toate tarile membre UE. Romania a inregistrat cea mai mare diminuare fata... 

Mai mult› 

 

06.05.2020 

Just Business 

Moment rarisim pentru a rezolva o problema esentiala: fractura dintre producatorul 

roman si marile retele de supermarketuri 

 

Mai mult de jumatate din alimentele, bauturile si vegetalele pe care le consuma 

Romania provin din import. De la legume la carne, de la fructe... 

Mai mult› 

 

05.05.2020 

Cronicile 

Document / Semestrul European: Criza accentueaza dezechilibrele economice 

anterioare ale Romaniei. Reformele in administratia publica si in Justitie stagneaza 

 

de Adrian N Ionescu, 

20.5.2020 
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Lipsa masurilor care sa contracareze schimbarile in justitie facute in anii 2017 - 

2019, absenta reformei administratiei, deficientele in colectarea veniturilor 

bugetare si in digitalizarea relatiei stat-contribuabili sunt marile restante ale 

Romaniei remarcate in Raportul Comisiei Europene, aferent pachetului de 

recomandari de primavara al Semestrului European. 

 

"Reforma administratiei publice stagneaza. Nu exista in aplicare un cadru eficace 

pentru planificare strategica si bugetara, care sa impulsioneze o viziune strageica 

de dezvoltare a tarii pe termen lung", spune Raportul citat. 

 

Strategiile sectoriale sunt fragmentare, "rolul de management strategic al 

Secretariatului General al Guvernului inca nu este consolidat" si "insuficienta 

capacitate de a livra servicii publice de calitate, inclusiv digitale, au un efect 

negativ asupra cetatenilor si afacerilor" 

 

In justitie, "Romania nu a facut schimbari legislative necesare, in ciuda 

manifestarii disponibilitatii de a anula majoritatea masurilor controversate" luate in 

2017, 2018 si partial in 2019. 

Chestiunea bugetara - derapajele vechi se adauga dezechilibrelor crizei 

 

Comisia Europeana (CE) remarca faptul ca criza coronavirus a agravat riscurile 

asupra sustenabilitatii pe termen lung a finantelor publice ale Romaniei, deja 

subrezite de masurile luate din 2016 incoace. 

 

Raportul CE sesizeaza riscul neindeplinirii proiectiilor bugetare facute de Guvern, 

si asa ajustate dramatic de criza COVID (deficit bugetar de 6,7% si cresterea 

datoriei publice de la 35,2% in 2019 la 40,9% din PIB in 2020). 

 

Dincolo de marile incertitudini ce decurg din criza, "anumite venituri (bugetare) nu 

par sa fie estimate in linie cu proiectiile macroeconomice, in timp ce anumite 

chletuieli moderate par sa se bazeze pe o consolidare fiscala ne specificata in 

Programul de convergenta". 
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Citeste mai multe despre Document / Semestrul European: Criza accentueaza 

dezechilibrele economice anterioare ale Romaniei. Reformele in administratia 

publica si in Justitie stagneaza pe Curs de guvernare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Orban: Şomajul tehnic va fi înlocuit de o măsură activă. Vom aloca până la 

41,5% din salariul brut pentru fiecare angajat 

Premierul Ludovic Orban a anuțat miercuri seară că pentru acele domenii în care se 

vor menţine restricţiile, după data de 1 iunie, se va continua plata şomajului tehnic. 

”Pentru toate domeniile care îşi vor relua activitatea ca urmare a relaxării 

restricţiilor, şomajul tehnic va fi înlocuit de o măsură activă de susţinere a reluării 

activităţii de către angajaţi, prin alocarea unui procent din salariul brut al 

angajatului, de până la 41,5%, pentru fiecare angajat care îşi reia activitatea în 

cadrul companiei în care a lucrat”, a spus premierul Orban, într-o declarație de 

presă la Palatul Victoria. 

De asemenea, a mai anunțat el, va fi acordat „un procent de până la 30% din 

salariul brut companiilor care vor angaja oameni aflați în căutarea unui loc de 

muncă, pe o perioada de cel puțin trei luni de zile”. 

Măsuri similare de susținere a angajărilor se vor lua și în cazul altor categorii, 

precum absolventi, persoane cu vârsta apropiată de pensie, dar și pentru zilieri. 

 

Companiile care vor primi un astfel de ajutor vor avea obligația să țină angajatul o 

anumită perioadă de timp. 

 

Declarații Orban: Măsuri pentru angajați și angajatori 

 După cum am anunțat în urmă cu o săptămână, în cadrul planului de 

reconstrucție economică a României am prevăzut un set de măsuri extrem de 

importante de susținere a angajaților și angajatorilor în perioada care va 

urma 

https://cursdeguvernare.ro/docuent-semestrul-european-criza-accentueaza-dezechilibrele-economice-anterioare-ale-romaniei-reformele-in-administratia-publica-si-in-justitie-stagneaza.html
https://cursdeguvernare.ro/docuent-semestrul-european-criza-accentueaza-dezechilibrele-economice-anterioare-ale-romaniei-reformele-in-administratia-publica-si-in-justitie-stagneaza.html
https://cursdeguvernare.ro/docuent-semestrul-european-criza-accentueaza-dezechilibrele-economice-anterioare-ale-romaniei-reformele-in-administratia-publica-si-in-justitie-stagneaza.html
https://cursdeguvernare.ro/


CNSLR Fratia | Revista Presei 21 mai 2020 12 

 

 În primul rând, pentru acele domenii în care se vor menţine restricţiile, după 

data de 1 iunie vom continua plata şomajului tehnic 

 Pentru toate domeniile care îşi vor relua activitatea ca urmare a relaxării 

restricţiilor, şomajul tehnic va fi înlocuit de o măsură activă de susţinere a 

reluării activităţii de către angajaţi, prin alocarea unui procent din salariul 

brut al angajatului, de până la 41,5%, pentru fiecare angajat care îşi reia 

activitatea în cadrul companiei în care a lucrat 

 Se știe foarte clar că, din cauza crizei economiei provocate de epidemie, 

foarte mulți români fie și-au pierdut locul de muncă, fie au fost în șomaj 

tehnic. De asemenea, foarte mulți români s-au întors în țară, din țările în care 

își desfășurau activitatea, ca urmare a încheierii contractelor de muncă 

 Evaluarea pe care o avem ne indică faptul că există aproape 600.000 de 

români care s-au aflat în șomaj tehnic și până la 700.000 de români care vor 

fi în căutarea unui loc de muncă, aproape 350.000 de persoane cărora li s-a 

încheiat contractul de muncă și între 300.000 și 350.000 de români care s-au 

întors în țară și vor fi în căutarea unui loc de muncă 

 Din acest motiv, pe lângă măsura activă acordată pentru reluarea activității 

angajaților din companiile care au fost afectate de măsurile de restricție sau 

au fost afectate indirect de criza economică, vom folosi mai multe măsuri 

active dedicate diferitelor categorii de angajați 

 Vom acorda un procent de până la 30% din salariul brut companiilor care 

vor angaja oameni aflați în căutarea unui loc de muncă, pe o perioada de cel 

puțin trei luni de zile 

 De asemenea, există o serie de categorii pentru care angajarea este mai 

dificilă, cum sunt tinerii absolvenți, cum sunt persoanele aflate aproape de 

vârsta de pensionare și care mai greu își găsesc locuri de muncă pe piața 

muncii, pentru aceste categorii vom dezvolta instrumente de susținere a 

angajărilor mult mai generoase, susținând un procent semnificativ din 

salariul brut o perioadă de timp mai lungă 
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 Sigur că aceste măsuri vor fi luate cu anumite condiții, și anume după 

încetarea perioadei de plată a sumei din cadrul măsurii active, o perioadă de 

timp compania să mențină angajații care au beneficiat de aceste măsuri 

 De asemenea, și pentru zilieri - știm foarte clar că există o nevoie reală 

pentru fermierii români de forță de muncă angajată sub forma contractelor 

de zilieri - și pentru această categorie de cetățeni vom adopta un act 

normativ în care vom aplica o măsură activă de susținere a angajării lor 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Creșterea pensiilor cu 40% din septembrie, un risc asupra sustenabilității 

finanțelor publice (raport CE) 

Sustenabilitatea pe termen lung a finanțelor publice din România era deja în risc 

înainte de apariția COVID-19, ca urmare a deficitelor mari și a creșterii 

semnificative prognozate a costurilor de îmbătrânire, în special a pensiilor, se arată 

în recomandările anuale către cele 27 de state membre, denumite Semestrul 

European, publicate miercuri de Comisia Europeană. 

 

„Pensiile au crescut cu 15% în septembrie 2019, în urma adoptării legii pensiilor 

din vara aceluiași an, și ar urma să crească cu 40% în septembrie 2020 și apoi să 

urmeze recalcularea în septembrie 2021. Astfel, cheltuielile cu pensiile vor crește 

substanțial în perioada 2020-2022. Riscurile asupra sustenabilității fiscale cresc în 

continuare prin impactul pandemiei COVID-19 asupra activității economice și a 

efortului fiscal necesar pentru amortizarea acesteia”, se arată în document. 

 

Potrivit acestuia, deciziile anterioare de politici fiscale au lăsat România cu un 

buffer fiscal mic pentru a face față COVID-19. 

 

• Deficitul bugetar estimat este de 9,2% din PIB în 2020 și de 11,4% în 2021. 

Datoria publică este estimată să urce la 46,2% în 2020, dacă politicile rămân 

neschimbate, conform prognozei de primăvară a Comisiei. 
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IMM Invest ar putea să nu fie de ajuns 

 

Documentul reamintește că în urma măsurilor luate de autorități, lanțurile de 

aprovizionare au fost întrerupte, iar afacerile au fost nevoite să-și reducă activitatea 

sau să se închidă, oamenii neputând lucra. 

 

„Afacerile de toate dimensiunile, în speciale întreprinderile mici au fost puternic 

afectate de întreruperea comerțului și de carantină și se confruntă cu probleme ce 

țin de lichiditate și risc de faliment”, menționează sursa citată. 

 

• Pentru recuperare este nevoie de resurse suplimentare pentru a susține afacerile și 

gospodăriile. Sectorul de servicii va avea nevoie de atenție specială pentru că este 

cel mai afectat și unele subsectoare sunt de așteptat să se contracte pentru o 

perioadă mai lungă decât cel de producție. 

 

„Măsurile guvernamentale de răspuns includ crearea unei scheme de garantare 

(IMM Invest) cu un plafon de 15 miliarde lei pentru a oferi garanții IMM-urilor în 

contractarea unor credite pentru finanțarea investițiilor și a capitalului de lucru. De 

aceste garanții vor beneficia și băncile, care vor trebui să rămână bine capitalizate 

și lichide pentru a asigura fluxul necesar de credit către gospodării și companii. De 

asemenea, din cauza rolului limitat al băncilor în acordarea de credite mediului 

privat, în special IMM-urilor inovatoare, aceste garanții ar putea să nu fie 

suficiente”, se arată în document. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cîțu: Plata obligațiilor fiscale se va putea face din contul de SPV în 

platforma ghișeul.ro. 

Ministrul Finanțelor Florin Cîțu laudă pe pagina sa de Facebook activitatea 

ministerului pe care-l conduce apreciind că au făcut în câteva luni ”ce nu au făcut 

socialiștii în 30 de ani”. ”Nu au făcut pentru că nu au vrut. De ce nu au vrut? Doar 

așa puteau să fure.”, spune Cîțu pe pagina sa de Facebook. 

https://www.facebook.com/florin.citu/posts/10220112770987797
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Acesta anunță și două noutăți pentru români: 

 - am facut posibil ca plata obligațiilor fiscale sa se faca din contul de SPV în 

platforma ghișeul.ro. 

 - înrolarea în SPV prin identificarea persoanelor de la distanță, prin 

platforme video. Nu va mai fi necesară deplasarea la ghișeu pentru 

identificarea persoanelor care doresc să își deschidă un cont în Spațiul Privat 

Virtual. 

Astazi sunt înregistrați în SPV 1.333.840 de contribuabili, din care persoane 

juridice 479.864 și persoane fizice 853.976. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Muncii, în vizită la ferma din Bornheim; administratorul judiciar 

al fermei s-a angajat să plătească lucrătorilor sumele restante 

Ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru, a vizitat miercuri ferma 

din Bornheim, unde lucrau sezonieri români, iar în urma discuţiilor administratorul 

judiciar al fermei s-a angajat să plătească lucrătorilor toate sumele restante, dar şi 

să acopere costurile pentru sezonierii care doresc să revină în ţară, informează 

un comunicat al ministerului de resort. 

 

Potrivit sursei citate, Violeta Alexandru, aflată în vizită de lucru în Germania, a 

avut miercuri o serie de discuţii cu reprezentanţii Consulatului României la Bonn, 

cu cei ai Ministerului Sănătăţii şi Muncii din landul vestic Renania de Nord-

Westfalia, cu un membru al Asociaţiei Fermierilor, precum şi cu administratorul 

judiciar al fermei din Bornheim, în vederea găsirii unei soluţii pentru lucrătorii 

români. 

 

"Ferma la care lucrau sezonierii români este în insolvenţă, însă în urma discuţiilor 

pe care ministrul Violeta Alexandru le-a avut cu administratorul judiciar, acesta s-a 

angajat ca până la finalul zilei să plătească toate sumele ce li se cuvin lucrătorilor 

români. De asemenea, acesta a dat asigurări că se va ocupa personal de acoperirea 

costurilor pentru sezonierii care doresc să revină în ţară.  

http://mmuncii.ro/j33/index.php/ro/comunicare/comunicate-de-presa/5952-20200520_cp-mmps-vizita-ferma-bornheim?fbclid=IwAR3GMuolqkSnkcBNBFVbjWZDjDRMzBaRBd9e-1WSZ9t_6nGo-f1KT8yVH0g


CNSLR Fratia | Revista Presei 21 mai 2020 16 

 

Totodată, Asociaţia Fermierilor s-a oferit să identifice variante de relocare în alte 

ferme pentru românii care doresc să rămână în Germania şi să aibă un alt loc de 

muncă", se menţionează în comunicat. 

 

Ulterior, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale a fost la ferma unde au fost angajaţi 

lucrătorii români, a vizitat spaţiile de cazare şi a discutat cu aceştia pentru a afla 

care sunt problemele cu care se confruntă şi cum pot fi sprijiniţi. 

 

"Întâlnirile cu românii care muncesc în Germania, atât cei din Berlin, cât şi cei din 

Bonn, mi-au fost foarte utile pentru a trage o serie de concluzii, cum ar fi faptul că 

nu toţi angajatorii germani tratează necorespunzător angajaţii, inclusiv pe cei 

români, şi mulţi dintre ei mi-au spus că sunt mulţumiţi de condiţiile de muncă şi de 

salariul pe care îl primesc la timp. Pe de altă parte, din discuţiile cu ei, a reieşit 

faptul că unele contracte de muncă ar putea fi îmbunătăţite, în condiţiile în care 

unii români au recunoscut că vin de peste 5 ani în Germania", a declarat 

Alexandru. 

 

Acest aspect a fost discutat şi cu omologul german, Hubertus Heil, în vederea 

introducerii unor clarificări privind salarizarea, cazarea şi protecţia socială. 

 

"Cu sprijinul ministrului Muncii, domnul Hubertus Heil, care a fost foarte implicat, 

am agreat asupra discutării unor îmbunătăţiri/clarificări cu privire la condiţiile de 

salarizare, în ce măsură acestea acoperă costul de cazare şi masa sau dacă sunt 

necesare cheltuieli separate din partea angajaţilor. Am cerut specificaţii mai clare 

cu privire la contractele colective de asigurare, protecţia medicală în general, în 

special în această perioadă de pandemie. De asemenea, am discutat despre 

clarificările ce trebuie făcute cu privire la condiţiile de repatriere, precum şi despre 

tipul de protecţie socială conferit de aceste contracte, mai ales în situaţia în care 

aceeaşi persoană lucrează de mai multe ori pe an cu contracte pe perioadă 

determinată", precizat şeful de la Muncă. 
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Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale din România va continua demersurile de 

informare a lucrătorilor români, înainte să plece din ţară, cu privire la prevederile 

din contractele de muncă pe care urmează să le semneze, iar instituţiile germane 

omoloage ale Inspecţiei Muncii vor continua să facă verificări în teren pentru a 

preveni situaţii precum cea semnalată de sezonierii din ferma din Bornheim, se mai 

spune în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Bănci partenere din programul IMM Invest România au acordat unor firme 

solicitante 451 de credite în valoare totală de circa 332 de milioane de lei, 

împrumuturi care au și fost raportate Fondului Național de Garantare a 

Creditelor pentru IMM pentru acordarea garanțiilor și a ajutoarelor de stat 

reprezentând subvențiile pentru plata dobânzilor pînă la finalul anului 2020, 

conform situației din perioada 28 aprilie-20 mai 2020, transmisă miercuri de 

FNGCIMM către StartupCafe.ro. 

Astfel, dacă în primele 2 săptămâni ale programului în sistemul IMM Invest erau 

doar 12 credite aprobate de bănci, acum, după încă o săptămână, figurează 451, 

conform Fondului. 

De asemenea, până miercuri, 20 mai, băncile partenere au aprobat, pe fluxul lor, în 

total, peste 5.000 de credite firmelor socilitante din cadrul IMM Invest, dar nu au 

apucat să le trimită la FNGCIMM, mai susține Fondul acum. 

Situația IMM Invest la data de 20 mai 2020, conform FNGCIMM: 

 „In prima etapa,  FNGCIMM a declarat eligibile un numar de 58.525 de 

IMM-uri si a transmis catre cei 22 de finantatori parteneri un numar de 

53.063 solicitari, respingand un numar de 132 aplicanti care nu indeplineau 

conditiile de eligibilitate ale programului. 

 Un numar de 5330 de cereri aflate in aplicatia www.imminvest.ro se afla in 

diferite faze de analiza a eligibilitatii sau sunt in stadiu de solicitare 

clarificari. 

https://www.startupcafe.ro/finantari/redeschidere-inscrieri-imm-invest-aplicatie-online-ghid-declaratie-imm.htm
https://www.startupcafe.ro/finantari/imm-invest-firme-banci-admise-respinse.htm
https://www.startupcafe.ro/finantari/imm-invest-firme-banci-admise-respinse.htm
http://www.imminvest.ro/
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 In acest moment pe fluxul bancilor partenere au fost aprobate peste 5.000 de 

credite, urmand a fi incarcate si transmise catre FNGCIMM in zilelele 

urmatoare, iar un numar de 451 de credite in valoare de 332,199,194.00 lei 

au fost deja transmise catre FNGCIMM pentru acordarea garantiei in numele 

si contul statului, precum si a ajutorului de stat. 

 Doar 12 banci au credite incarcate in aplicatie online, dar ne asteptam 

in zilele urmatoare ca toate cele 22 de banci partenere sa inceapa sa 

incarce in aplicatie  si sa transmita masiv solicitari de garantare”. 

FNGCIMM explică faptul că sunt 3 etape de derulare a programului IMM Invest: 

 „Primele doua etape necesare a fi parcurse de catre IMM-urile inscrise in 

program pentru a accesa finantari garantate de stat, au constat in analiza 

eligibilitatii privind incadrarea in categoria IMM, selectie realizata de catre 

FNGCIMM, iar faza a doua este realizata de bancile partenere si vizeaza 

analiza solicitarilor IMM pentru acordarea creditelor pentru capital de lucru 

si de investitii garantate de stat. 

 Fiecare banca, conform normelor proprii de creditare, solicita IMM-urilor 

documentatia de credit, efectueaza analiza economico-financiara si decide 

daca proiectul pentru care se solicita finantarea este viabil din punct de 

vedere economic, caz in care aproba creditul si transmite solicitarea de 

garantare. 

 Cea de a treia etapa consta in transmiterea in aplicatia prograramului IMM 

Invest, a dosarelor de credit aprobate de catre banci pentru accesarea 

garantiei in nume si cont stat, precum si a grantului oferit prin schema de 

ajutor de stat, care va acoperi costurile cu dobanzile si comisioanele, 

aferente creditului pana la 31.12.2020”. 

În plus, Guvernul urmează să demareze în perioada iemdiat următoare înccă o 

schemă de sprijin pentru firmele private, a spus directorul FNGCIMM. 
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„Guvernul Romaniei va lansa o noua schema de garantare care va sustine creditul 

comercial prin folosirea unor instrumente de tip factoring cu regres (cu 

recurs), credit de scont, produs de garantare-leasing. Astfel, programul 

guvernamental IMM INVEST si noua schema de garantare pentru sustinerea 

creditului comercial vor fi doi piloni de relansare a economiei romanesti”, a 

menționat Dumitru Nancu. 

(Sursa: StartupCafe.ro) 

 

 Piața gazelor se liberalizează de la 1 iulie / Ce se întâmplă cu cei care nu 

încheie un contract în regim concurențial 

Piața gazelor naturale se va liberaliza începând cu data de 1 iulie 2020, prețurile 

pentru furnizarea gazelor naturale la clienții casnici nu vor mai fi reglementate de 

către Autoritatea Naţională de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE), 

acestea urmând a se forma liber pe piaţă, în funcţie de cerere şi ofertă. Noul 

contract de furnizare poate fi încheiat cu furnizorul actual sau cu oricare alt 

furnizor de gaze naturale. 

 

Potrivit ANRE, clienţii casnici pentru care furnizarea gazelor naturale se face în 

prezent la preţuri reglementate de ANRE trebuie să identifice oferta de furnizare 

care corespunde cel mai bine nevoilor lor şi să încheie, până la data de 30 iunie 

2020, un contract de furnizare a gazelor naturale în regim concurențial. 

 

Noul contract de furnizare poate fi încheiat cu furnizorul actual sau cu oricare alt 

furnizor de gaze naturale, dintre cei licențiați de către ANRE, care activează pe 

piaţa cu amănuntul de gaze naturale, prin una dintre următoarele modalităţi: 

 acceptarea unei oferte publicate de către un furnizor, pe care clientul o 

consideră mai avantajoasă; 

 solicitarea, de la oricare furnizor, a unei oferte privind condiţiile comerciale 

şi preţul de furnizare, în vederea negocierii acestora, după caz; 

 selectarea furnizorului prin procedee specifice de licitaţie/achiziţie publică, 

dacă este cazul. 
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Pentru efectuarea unei analize comparative a ofertelor-tip de furnizare a gazelor 

naturale existente pe piață, se poate accesa aplicația "Comparator oferte-tip de 

furnizare a gazelor naturale", disponibilă pe pagina de internet a ANRE, la 

adresa: http://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-

furnizare-a-gn, sau prin descărcarea pe dispozitivele mobile a aplicației 

”ANRE”, disponibilă în magazinele online de aplicații App Store și Google 

Play. 

 

Procesul de schimbare a furnizorului de gaze naturale este gratuit, acesta nu 

implică modificări de ordin tehnic, indiferent de furnizorul de gaze naturale ales de 

către client. 

 

Toţi clienţii casnici care au la acest moment un contract reglementat de furnizare a 

gazelor naturale vor primi de la furnizorul lor actual, pe parcursul lunilor mai și 

iunie, o ofertă cu preţul propus de către acesta pentru furnizarea gazelor naturale 

începând cu data de 1 iulie 2020, dată de la care nu se vor mai aplica preţurile 

reglementate de ANRE. 

ANRE atrege atenţia că această ofertă trebuie analizată atent, comparativ cu preţul 

reglementat plătit în prezent, precum şi cu alte oferte ale furnizorului actual sau ale 

altor furnizori de gaze naturale, clientul având libertatea de a alege oferta care i se 

potrivește cel mai bine. 

Ce se întâmplă în situația în care nu este încheiat un contract până la 1 iulie 

În situaţia în care clientul casnic va fi inactiv şi nu va încheia, până la data 

liberalizării, respectiv până la data de 1 iulie 2020, un contract de furnizare a 

gazelor naturale în regim concurențial, prin oricare dintre modalităţile precizate 

mai sus, furnizorul actual îi va asigura furnizarea gazelor naturale în mod automat 

şi după această dată, în conformitate cu prevederile Ordinului preşedintelui 

Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei nr. 27/2020 pentru 

stabilirea unor măsuri privind furnizarea gazelor naturale la clienţii casnici în 

perspectiva eliminării preţurilor reglementate. 

 

 

https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-furnizare-a-gn
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-oferte-tip-de-furnizare-a-gn
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Potrivit prevederilor Ordinului preşedintelui ANRE nr. 27/2020, începând cu data 

de 1 iulie 2020 şi până la data încheierii unui contract de furnizare a gazelor 

naturale în regim concurențial, dar nu mai târziu de data de 30 iunie 2021, 

furnizarea gazelor naturale pentru clienţii casnici inactivi se va face în baza 

contractului reglementat de furnizare a gazelor naturale în vigoare, pe care clientul 

îl are deja încheiat cu furnizorul actual, dar la preţul din oferta comunicată 

clientului, pe parcursul lunilor mai și iunie, de către furnizorul actual. 

 

ANRE recomandă clienţilor casnici să analizeze cu mare atenție ofertele 

disponibile pe piaţă înainte de a lua o decizie finală, atât din punctul de vedere al 

preţului de furnizare, cât şi al altor condiţii comerciale, iar după identificarea celei 

mai avantajoase oferte, să încheie cu furnizorul ales un contract de furnizare a 

gazelor naturale în regim concurenţial. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sănătății spune că modificările aduse Legii stării de alertă 

restrâng capacitatea Guvernului de a gestiona epidemia de coronavirus 

Varianta în care a fost votată Legea stării de alertă restrânge capacitatea 

Guvernului de a gestiona epidemia de coronavirus. Este afirmația făcută de 

ministrul Sănătății, invitat aseară la Tema zilei de pe TVR1. Nelu Tătaru a explicat 

că, potrivit textului modificat în Parlament, ministrul nu va putea demite sau numi 

manageri acolo unde lucrurile nu merg bine. 

Odată cu retragerea acestei coordonări de la nivelul Ministerului Sănătății își 

vine foarte greu să gestionezi  local ce se întâmplă într-o unitate sanitară a 

declarat la TVR, Nelu Tătaru. 

În urma modificării  Hotărârii de Guvern, nu poate fi modificată conducerea unei 

unități spitalicești de către Ministerul Sănătății și atunci unitatea rămâne la mâna 

autorității locale care are sau nu are o pregătire medicală, a explicat ministru 

Sănătății. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Predoiu, catre procurori: Urmariti banii, nu numai infractorii. Luati-le 

banii, luati-le tot ce au furat! 

Ministrul Justitiei, Catalin Predoiu, i-a indemnat pe procurori sa urmareasca si 

banii rezultati din infractiuni, nu numai pe infractori. 

 

"Luati-le banii produsi prin infractiuni, luati-le tot ce au furat. Sunt banii 

Ministerului de Finante", a punctat Predoiu. 

 

El a participat marti la deschiderea webinar-ului "Investigarea atacurilor de tip 

Ransomware in timpul pandemiei COVID-19". 

 

Ministrul a anuntat ca astfel deschide o serie de 4 noi webinar-uri dedicate 

pregatirii procurorilor si politistilor romani cu privire la aspecte mai specifice 

legate de investigarea unor forme de criminalitate cibernetica, conform 

unui comunicat al Ministerului Justitiei. 

 

Primul, cel de marti, a fost dedicat investigarii atacurilor de tip Ransomware. 

 

Cel de-al doilea webinar, care va fi organizat la sfarsitul acestei luni, este 

dedicat Danger in the Dark - Combating Criminal Dark Web Marketplaces during 

the COVID-19 Pandemic. 

 

Al treilea webinar, dedicat si procurorilor si fortelor de ordine romane, vizeaza 

aspecte ale spalarii banilor - Chasing Criminals and their Money during the 

COVID-19 Pandemic - Money Laundering and Cryptocurrency. 

 

Ultimul webinar va avea un accent si mai specializat: Advanced Criptocurrency - 

Tracing Cryptocurrency to Make Cases. 

 

Cu prezentarea acestui ultim webinar, ministrul a facut un apel la procurori sa 

urmareasca banii rezultati din infractiuni. 

 

 

http://www.just.ro/catalin-predoiu-ministrul-justitiei-mesaj-catre-procurori-urmariti-banii-rezultati-din-infractiuni-nu-numai-infractorii-luati-le-banii-produsi-prin-infractiuni-luati-le-tot-ce-au-furat/?fbclid=IwAR1eFbJdmf0WC6i-S-Hu72IZP3rl0BoKsD-afiNUlF4EEHMkydsBPCF2Cvs
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"Ca tinta generala a acestor webinarii, dar si ca obiectiv principal pentru toata 

activitatea noastra de zi cu zi - va rugam sa retineti motivele pentru care au fost 

comise aceste infractiuni. Banii! 

 

Puneti intotdeauna sintagma 'follow the money' ca factor primordial in 

planurile de ancheta. Folositi toate mijloacele disponibile pentru a urmari si 

recupera activele din jurisdictia noastra nationala si nu numai. Folositi 

facilitatile pe care le ofera legile noastre pentru a ajunge in jurisdictii straine, 

inclusiv in cele offshore si asigurati-va ca 'infractiunea se plateste'", a indemnat 

ministrul. 

 

El a mentionat ca deja exista multe cazuri in care au fost confiscate monede 

virtuale, care acum sunt gestionate de Agentia Nationala de Administrare a 

Bunurilor Indisponibilizate. 

 

"Acesta este un inceput bun; cu toate acestea, trebuie sa continue cu mai multa 

putere si cu mai multe rezultate. 

 

Ii incurajez pe colegii nostri de la parchete si agentiile de aplicare a legii sa 

foloseasca aceste patru ocazii pentru a discuta despre experientele lor, pentru a 

impartasi provocarile cu care se confrunta si, cel mai important, pentru a gasi cele 

mai bune solutii in parteneriat. 

 

Profit de aceasta ocazie pentru a solicita inca o data tuturor procurorilor si fortelor 

de ordine romane sa acorde cea mai mare atentie criminalitatii organizate, in 

special infractiunilor informatice savarsite in acest context nefericit si sa le 

cerceteze cu un nivel ridicat de profesionalism", a incheiat Catalin Predoiu. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Asociatie de procurori: Un amendament PSD la "DNA-ul Padurilor" va 

duce la crearea unui parchet nefunctional, exact ca Sectia Speciala 

Asociatia "Miscarea pentru apararea statutului procurorilor" (AMASP) atrage 

atentia ca propunerea legislativa pentru organizarea si functionarea Directiei pentru 

Investigarea Infractiunilor de Mediu (DIIM), cunsocuta ca "DNA-ul Padurilor", 

care a fost adoptata pe 13 mai in Camera Deputatilor anuleaza, in esenta, scopul 

proiectului legislativ, ducand la crearea unei structuri nefunctionale. 

 

Printr-un amendament promovat in Comisia Juridica de grupul PSD a fost redus 

numarul minim al procurorilor care urmeaza sa activeze in cadrul acestei structuri. 

 

Astfel, in forma initiala a art. 18 din Legea pentru organizarea si functionarea 

Directiei pentru Investigarea Infractiunilor de Mediu (DIIM), DIIM ar fi trebuit sa 

aiba o structura cu un numar maxim de posturi, dupa cum urmeaza: 295 pentru 

procurori, 40 pentru specialisti, 270 pentru personalul auxiliar de specialitate si 40 

pentru ofiterii si agentii de politie judiciara. 

 

Prin amendamentele facute in Parlament, DIIM va functiona cu un numar minim 

de posturi, respectiv 10 pentru procurori, 5 pentru specialisti, 25 pentru personalul 

auxiliar de specialitate, 25 pentru ofiterii si agentii de politie judiciara, iar aceasta 

schema de personal poate fi modificata "doar prin hotarare a Guvernului, cu avizul 

conform al Consiliului Superior al Magistraturii." 

 

Citeste si: Deputatii au votat pentru infiintarea DNA-ului padurilor: Vom avea 

procurori si politisti care se vor ocupa doar de asta 

 

Iata propunerea PSD facuta in Comisia Juridica, potrivit site-ului Camerei 

Deputatilor. 

https://ziare.com/dan-barna/usr/deputatii-au-votat-pentru-infiintarea-dna-ului-padurilor-vom-avea-procurori-si-politisti-care-se-vor-ocupa-doar-de-asta-1611025
https://ziare.com/dan-barna/usr/deputatii-au-votat-pentru-infiintarea-dna-ului-padurilor-vom-avea-procurori-si-politisti-care-se-vor-ocupa-doar-de-asta-1611025
http://www.cdep.ro/comisii/juridica/pdf/2020/rp121.pdf
http://www.cdep.ro/comisii/juridica/pdf/2020/rp121.pdf
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Sursa: Camera Deputatilor 

"AMASP atentioneaza ca, in situatia in care art. 18 din actul normativ mentionat ar 

fi adoptat in forma modificata, DIIM nu va putea functiona nici macar la capacitate 

minima, deoarece structura ar urma sa aiba activitate la nivel national, iar 

competenta materiala ar urma sa fie una destul de consistenta, cuprinzand 

infractiuni care afecteaza suprafata forestiera a tarii (Legea nr. 46/2008), fondul 

cinegetic (Legea nr. 407/2006), calitatea aerului inconjurator (Legea nr. 104/2011) 

sau a apelor (Legea nr. 107/1996), ori infractiuni privitoare la regimul deseurilor 

(Legea nr. 211/2011), degradarea mediului (Legea nr. 101/2011), protectia acestuia 

(OUG nr. 195/2005) sau prevazute in partea speciala a Codului Penal 

("Raspandirea bolilor la plante si animale" - art. 355 si "Infectarea apei" - art. 

356)," arata AMASP, intr-un comunicat de presa remis miercuri Ziare.com. 

Comunicatul AMASP 

 

 

 

https://s1.ziareromania.ro/?mmid=5b7ca562d3b382dbd1
https://s1.ziareromania.ro/?mmid=d339b562d3b28ca42c
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Infractiunile ce ar urma sa fie investigate de DIIM, cel mai adesea, sunt comise in 

stransa legatura cu cele de coruptie (dare de mita, luare de mita, trafic de influenta, 

cumparare de influenta), de serviciu (abuz in serviciu), asimilate celor de coruptie 

(Legea nr. 78/2000), de evaziune fiscala sau de fals material in inscrisuri oficiale, 

fals intelectual, falsul informatic etc. 

 

"Investigarea unor astfel de infractiuni presupune activitati ce nu ar putea fi 

realizate cu un numar de procurori sau politisti mai redus ca cel al majoritatii 

parchetelor locale si care poate fi redimensionat doar in urma parcurgerii 

unui proces indelungat si strans legat de decizia factorului politic," explica 

sursa citata. 

 

"O sa ajunga ca SIIJ" 

 

In aceste conditii, AMASP arata ca Directia nu ar putea face fata cu o schema de 

doar 10 procurori, la nivelul intregii tari, unei activitati de urmarire penala proprie 

extrem de complexa. 

 

"Cel mai probabil, prin subdimensionare intentionata, se va ajunge ca 

rezultatele DIIM sa fie complet nesatisfacatoare si astfel vom asista la o 

incurajare implicita a comiterii infractiunilor contra mediului, un exemplu 

concret de structura nefunctionala fiind, de altfel, SIIJ care are o schema 

asemanatoare cu cea preconizata pentru DIIM," conchid procurorii. 

(Sursa: ziare.com) 

Iohannis a promulgat legea prin care firmele și populația pot amâna plata 

chiriei. ANAF va deconta chiria proprietarului  

Valoarea maximă a chiriei lunare pentru care va putea fi cerută amânarea va fi de 

maximum 10.000 lei, pentru fiecare locație, în cazul operatorilor economici, și de 

maximum 2.000 lei, pentru o singură locație, în cazul persoanelor fizice. Faciltatea 

este pentru perioada stării de urgență și încă o lună ulterior, pentru firmele și 

cetățenii afectați de pandemia de coronavirus, iar chiria va fi decontată de organul 

fiscal proprietarului.  
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Acesta va beneficia de scutire la plata impozitului dacă va reduce din chirie, 

conform unui proiect de lege promulgat de președintele Iohannis.  

„Creierul” operațiunilor care coordonează intervențiile în caz de dezastre, echipat 

cu aparatură de ultimă generație în valoare de peste 500.000 de lei provenind din 

donații Condițiile, prezentate anterior de Profit.ro, au fost introduse în proiectul 

PSD care prevedea inițial scutirea de la plata chiriei, dar care în forma finală 

prevede doar amânarea acesteia.  

Cu excepția PNL, toate partidele au susținut adoptarea proiectului de lege, atât în 

comisia de specialitate, cât și în votul final din Parlament, de luna trecută.  

Forma de la Senat a proiectului prevedea că locatarii - operatori economici, 

profesioniști și autoritățile publice - și entitățile juridice de drept privat a căror 

activitate a fost întreruptă sau restrânsă prin acte ale autorităților publice în 

perioada de aplicare a stării de urgență vor putea solicita suspendarea la plata 

chiriei pentru folosința imobilelor înregistrate ca sedii sau puncte de lucru.  

În Camera Deputaților, care a dat votul final asupra proiectului, proiectul a suferit 

însă o serie de completări și modificări.  

Conform modificărilor, ”Locatarii: operatori economici, practicanți ai profesiilor 

liberale, entitățile juridice de drept privat, a căror activitate a fost întreruptă sau ale 

căror venituri sau încasări au scăzut cu cel puțin 15% în luna martie 2020 față de 

media ultimului an calendaristic în perioada de aplicare a stării de 

urgență, persoanele fizice afectate economic direct sau indirect în perioada 

de aplicare a stării de urgență, pot amâna la cerere, fără plata de dobânzi și 

penalități, plata chiriei pentru folosința imobilelor înregistrate ca sedii, puncte de 

lucru sau locuințe”. În aceste condiții, ”plata chiriilor către locatori” 

pentru categoriile de locatari menționate ”va fi efectuată de către organul fiscal 

teritorial competent, în contul locatorilor, la cererea locatarilor”.  

Plafonul de garanții se dublează la 30 de miliarde de lei.  

Beneficiază și profesiile liberale, se relaxează condițiile de eligibilitate  
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Pot face cerere de plată catre operatorul fiscal teritorial competent, 

locatorii care îndeplinesc cumulativ următoarele conditii:  

a) chiria lunară specificată în actul adițional dintre locator și locatar este mai mică, 

cel mult egală cu chiria din februarie 2020.  

b) valoarea maximă a chiriei lunare din actul adițional este de maximum 10.000 lei 

pentru operatorii economici pentru fiecare locație și maximum 2.000 lei 

pentru persoane fizice pentru o singură locație. Noua lege mai prevede că în anul 

2020 vor fi scutiți de impozitul pe venitul din închiriere/subînchiriere sau uzufruct 

contribuabilii care reduc pe perioada anului 2020 contravaloarea folosinţei bunului 

imobil, stabilită în bani și/sau în natură, potrivit contractului încheiat între părți, 

cu cel puţin 30% faţă de contravaloarea folosinţei bunului imobil aferentă lunii 

februarie 2020. Această facilitate va fi valabilă până la finele anului 2020.  

Totodată, vor beneficia de scutire și persoanele fizice care în anul 2019 au realizat 

venituri din cedarea folosinței bunurilor din derularea unui număr mai mare de 5 

contracte de închiriere, şi, începând cu anul 2020, au calificat aceste venituri în 

categoria veniturilor din activități independente. În cazul contribuabililor plătitori 

de impozit pe profit şi ai celor care datorează impozitul pe veniturile 

microîntreprinderilor, veniturile din cedarea folosinței bunurilor imobile obţinute 

în baza unor contracte deînchiriere/subînchiriere sau uzufruct sunt impozabile doar 

în proporţie de 80% din valoarea lor, sub condiția reducerii cu minimum 20% a 

contractului de închiriere, față de februarie.  

Locatarii care beneficiază de amânarea chiriei sunt obligați să plătească chiriile 

lunare organului fiscal teritorial competent, care a plătit aceste chirii 

locatorului, eșalonat, în rate egale, după perioada in care plata a fost amânată, până 

la 31 decembrie 2020.  

În cazul în care, locatarii nu își achită obligațiile, organul fiscal teritorial 

competent procedează la executarea silită a creanțelor nerecuperate. Facilitățile 

prevăzutese aplică pentru toată perioada stării de urgență, precum și pentru luna 

următoare celei în care a încetat starea de urgență, mai prevede legea care intră în 

vigoare în trei zile de la publicare. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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 Inflaţia în România este de trei ori mai mare decât media UE 20 mai 2020 

Rata anuală a inflaţiei în zona euro a coborât la 0,3% în luna aprilie 2020, de la 

0,7% în luna martie 2020, în timp ce în Uniunea Europeană a coborât până la 

0,7%, de la 1,2% în luna precedentă, ţările membre UE cu cele mai ridicate rate ale 

inflaţiei fiind Cehia, Polonia, Ungaria şi România, arată datele publicate miercuri 

de Oficiul European de Statistică (Eurostat).  

Comparativ cu situaţia din luna martie, rata anuală a inflaţiei în luna aprilie a 

scăzut în 26 de state membre şi a rămas stabilă într-o singură ţară. În România, rata 

anuală a inflaţiei a scăzut până la 2,3% în luna aprilie, de la 2,7% în luna martie.  

Cele mai ridicate rate anuale ale inflaţiei din UE au fost înregistrate luna trecută în 

Cehia (3,3%), Polonia (2,9%), Ungaria (2,5%) şi România (2,3%). La polul opus 

sunt unele state membre UE unde rata anuală a inflaţiei este negativă: Slovenia 

(minus 1,3%), Cipru (minus 1,2%), Estonia şi Grecia (ambele cu minus 0,9%).  

În cazul României, Institutul Naţional de Statistică (INS) a informat că rata anuală 

a inflaţiei a coborât la 2,7% în luna aprilie a acestui an, de la 3% în luna martie, în 

condiţiile în care mărfurile alimentare s-au scumpit cu 5,72%, serviciile cu 3,06%, 

iar mărfurile nealimentare cu 0,53%. Preţurile de consum în luna aprilie 2020, 

comparativ cu martie, au urcat cu 0,26%, iar faţă de decembrie 2019 avansul a fost 

de 1,42%.  

„Preţurile de consum în luna aprilie 2020 comparativ cu luna aprilie 2019 au 

crescut cu 2,7%. Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de 

consum (IAPC) este 2,3%. Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni 

(mai 2019 - aprilie 2020) faţă de precedentele 12 luni (mai 2018 - aprilie 2019), 

calculată pe baza IPC, este 3,6%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 

3,6%”, se menţiona în comunicatul INS.  

Prognoza de inflaţie a Băncii Naţionale a României pentru acest an este de 3%. 
 

(Sursa: adevarul.ro) 
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 Președintele Klaus Iohannis, amendat cu 5.000 de lei de CNCD pentru 

declarațiile cu Ardealul dat ungurilor 

Consiliul Național pentru Combaterea Discriminării (CNCD) l-a amendat pe 

președintele Klaus Iohannis cu 5.000 de lei pentru declarațiile referitoare la 

autonomia Ținutului Secuiesc și Ardealul dat ungurilor, constatând că acestea 

constituie discriminare și încalcă dreptul la demnitate pe criteriul de apartenență 

etnică/națională. 

 

Votul în Colegiul CNCD a fost 6-1 pentru constatare, și 5-1 pentru amendă, 

potrivit unui comunicat al instituției. 

Președintele Klaus Iohannis a lansat recent un atac extrem de dur la adresa PSD, 

acuzând partidul că vrea "să dea Ardealul ungurilor" și spunând că este incredibil 

ce înțelegeri se fac în Parlament. 

 

"E incredibil ce se întâmplă în Parlamentul României. PSD-ul a ajutat UDMR-ul să 

treacă prin Camera Deputaților o lege care dă autonomie largă Ținutului Secuiesc. 

Este incredibil unde s-a ajuns cu acest PSD, este incredibil ce înțelegeri se fac în 

Parlamentul României. În timp ce noi, eu, Guvernul, ne luptăm cu pandemia de 

coronavirus, PSD-ul, marele PSD, se luptă în birourile secrete ale Parlamentului ca 

să dea Ardealul ungurilor”, a spus Iohannis. 

 

UDMR i-a cerut președintelui Klaus Iohannis să-și ceară scuze pentru declarația 

făcută de la Cotroceni referitoare la legea privind Ținutul Secuiesc, Kelemen 

Hunor susținând că este un mesaj tipic PRM-ist care instigă la ură împotriva 

maghiarilor. 

 

"Klaus Iohannis, isterizat si nervos, a avut o declarație nedemnă pentru un 

președinte, cu un mesaj tipic PRM-ist violent și periculos: ungurii ne iau Ardealul. 

Astăzi am fost martorii unui eveniment fără precedent în ultimii 30 de ani: de la 

microfonul Cotroceniului se dezinformează grosolan și se instigă împotriva 

maghiarilor. UDMR respinge ferm acest gen de discurs și orice fel de instigare. 

Președintele trebuie să-și ceară scuze pentru acest derapaj periculos”, a scris 

Kelemen Hunor pe Facebook. 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-23946275-iohannis-declaratie-presa-12-15.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-23946275-iohannis-declaratie-presa-12-15.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-23946275-iohannis-declaratie-presa-12-15.htm
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Ministrul ungar de Externe, Szijjarto Peter, a reacționat și el după declarațiile dure 

ale președintelui Klaus Iohannis și i-a amintit acestuia că maghiarii din 

Transilvania, în marea lor majoritate, l-au votat la prezidențiale. "Acest lucru 

trebuie să fie clar pentru toată lumea. De aceea cererea, mesajul și apelul nostru 

către președintele României este simplu: mai mult respect pentru maghiari”, a spus 

Szijjarto Peter, într-un mesaj video postat pe Facebook. 

 

După replica critică a ministrului ungar de Externe la adresa lui Klaus Iohannis, 

MAE român a reacționat calificând drept "provocatoare și inadecvate” declarațiile 

oficialului maghiar privind incitarea la ură a președintelui. 

 

"Oficialul ungar deturnează, în mod absolut regretabil, sensul afirmațiilor 

Președintelui României cu privire la proiectul de lege privind statutul așa-zisului 

”Ținut Secuiesc” – o temă care se circumscrie exclusiv unei dezbateri interne din 

România cu privire la un demers legislativ care contravine Constituției române, 

partea ungară neavând a se pronunța asupra acestui subiect. Așadar, MAE 

consideră provocatoare și inadecvate afirmațiile oficialului ungar privind 

calificarea discursului Președintelui României ca fiind incitare la ură și apreciază 

că este necesar ca partea ungară să își revizuiască propriile atitudini și acțiuni care 

denotă lipsă de respect la adresa României și înalților oficiali români”, se arată 

într-un comunicat al MAE. 

 

Ulterior, președintele Iohannis a declarat că nu are o problemă cu persoanele de 

etnie maghiară, ci cu politicienii, în special cei de la PSD. 

 

„Am făcut atunci niște afirmații și sper să fi fost bine înțeles. Eu nu am niciun fel 

de problemă cu persoanele de etnie maghiară. Îi cunosc pe mulți, am avut mulți 

colegi, am în continuare colegi, îi respect, marea majoritate sunt oameni de treabă, 

harnici, care își văd de ale lor. Problema pe care o am este cu politicienii, în special 

cu politicienii din PSD, care, culmea, au încercat să promoveze legislație care 

privește autonomia Ținutului Secuiesc. Este surprinzător și, recunosc, pentru mine 

și cred că pentru mulți dintre dumneavoastră, supărător”, a spus Iohannis. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23948216-ministrul-ungar-externe-dupa-atacul-lui-iohannis-mesajul-nostru-catre-presedintele-romaniei-este-simplu-mai-mult-respect-pentru-maghiari-marea-lor-majoritate-votat-prezidentiale.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23948216-ministrul-ungar-externe-dupa-atacul-lui-iohannis-mesajul-nostru-catre-presedintele-romaniei-este-simplu-mai-mult-respect-pentru-maghiari-marea-lor-majoritate-votat-prezidentiale.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23948216-ministrul-ungar-externe-dupa-atacul-lui-iohannis-mesajul-nostru-catre-presedintele-romaniei-este-simplu-mai-mult-respect-pentru-maghiari-marea-lor-majoritate-votat-prezidentiale.htm
https://www.facebook.com/szijjarto.peter.official/videos/585561668729759/?__xts__%5b0%5d=68.ARDXrou5qO-c23GSxxX3Xp8o7hbRfbPbh7c3Rrllqkt3WzpxZI6oEl4F1pGVjIHqfxppDyMgxD_MNcT1prUn6W5eb0FdR7wIdN_ChCZhnwJtSTye_rKBHokIbrouWF7VBvQYwQyC9zBXHzTILzsWzzD3rXuvAo0I6bwkbVdMtHan_54zLqbzG1sO3D_fuQI-Hj-rOlHhRLKZoJUciSM-z_GIH3KP0DJJoMI0DLgKHOy0L_fhHUYTh2Qm358T-TPMiavLv99EX29LLvceTp9PbXVNyEM2cx0ozlNAE51k5iEBhqBiRJgmb_QHfg_4r0Cj1bistGPjNR6ELIKK3FIN6psu2xbSftMag6c&__tn__=-R
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23974132-iohannis-nu-niciun-fel-problema-persoanele-etnie-maghiara-politicienii-special-cei-din-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23974132-iohannis-nu-niciun-fel-problema-persoanele-etnie-maghiara-politicienii-special-cei-din-psd.htm
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 Campanie de dezinformare pe Twitter despre COVID – 19 / Germania, 

Franța și Italia, inundate cu fake news pe tema epidemiei 

NewsGuard, o firmă specializată în analize social media, a descoperit conturi de 

Twitter cu mulți urmăritori în Germania, Franța și Italia, care postează 

dezinformari pe tema COVID 19, scrie Politico. 

Un luptător profesionist franzec. Un politician italian de extremă dreapta. O 

publicație germană anti-migranți. Cu toții au numeroși urmăritori pe Twitter. Cu 

toții au răspândit minciuni în legătură cu COVID – 19, se arată într-

un studiu publicat, miercuri, de NewsGuard, comapnie specializată în identificarea 

campaniilor de dezinformare. 

NewsGuard susține că a descoperit în total 16 conturi de Twitter, care însumează 

peste 600.000 de urmăritori în Germania, Franța și Italia, care au promovat teorii 

ale conspirației, false tratamente anti-COVID și alte dezinformări referitoare la 

pandemie. 

Compania a descoperit o activitate similară în Statele Unite, unde utilizatori de 

Twitter cu numeroși urmăritori au răspândit falsuri în legătură cu coronavirusul. 

Ultima cercetare țintită pe cele trei țări europene are loc în contextul în care Twitter 

și alte platforme ca Facebook și Youtube sunt monitorizate din cauza valurilor de 

informații false pe tema crizei globale de sănătate, soldate până acum cu peste 

320.000 de decese. Aceste companii fac eforturi pentru a opri răspândirea de știri 

false despre coronavirus, dar acest tip de conținut continue să infecteze online-ul. 

Drept răspuns, Twitter a anunțat că a luat măsuri suplimentare în ultimele 

săptămâni pentru a combate răsândirea dezinformărilor despre COVID – 19, 

inclusiv prin promovarea mesajelor guvernamentale despre măsurile de protecție și 

prin avertizări asupra conținutului periculos. 

Spre deosebire de Statele Unite, Twitter are o audiență mai mică în Europa. De 

exemplu, în Germania sunt sub 5% utilizatori activi ai platformei. 

Nici unul dintre tweeturile semnalate de NewsGuard nu a fost marcat drept 

conținut potențial fals sau îndepărtat de pe platformă. 

https://www.politico.eu/article/covid-19-coronavirus-twitter-misinformation-germany-italy-france/
https://www.newsguardtech.com/twitter-superspreaders-europe/
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În Franța, un luptător profesionist, Tom La Ruffa, a distribuit linkuri către părți 

din Plandemi, film dovedit că se bazează pe teorii ale conspirației, distribuit masiv 

pe social media. 

Un alt bloger cu peste 40.000 de urmăritori, a distribuit o postare susținând, în mod 

fals, că miliardarul american Bill Gates se află în spatele răspândirii COVID – 19. 

În Germania, revista Compact, o publicație cu legături cu extrema dreaptă 

specializată în știri false despre migranți, a susținut pe Twitter că virusul este o 

armă biologică creată în Statele Unite. 

Alte publicații cu numeroși urmăritori, inclusiv RT Deutsch (Russia Today 

versiunea germană, susținute de Rusia) a răspândit zvonuri despre ”elitele globale” 

care au inventat actuala criză sanitară. 

În Italia, Patrizia Rametta, fost coordonator regional al partidului de extremă 

dreaptă Liga, a susținut de asemenea în mod fals că Bill Gates a patentat 

tratamentul pentru coronavirus. 

Alessandro Meluzzi, un fost parlamentar Forza Italia, a distribuit la rândul său un 

link către Plandemic, un documentar video dovedit că se bazează pe o mulțime de 

teorii ale conspirației. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Fortele Aeriene Romane au interceptat doua bombardiere si doua avioane 

de vanatoare ale Rusiei 

Fortele aeriene romane au efectuat o misiune de politie aeriana de insotire a patru 

aeronave rusesti care au zburat deasupra Marii Negre, in apropierea spatiului aerian 

al NATO. 

 

"Ieri a fost o misiune de politie aeriana realizata de fortele aeriene romane, bulgare 

si turce, pe masura ce patru aeronave rusesti au evoluat pe un traiect de zbor in 

apropierea spatiului aerian NATO. 
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Nu au intrat niciodata in spatiul aerian NATO, fortele rusesti au fost tot timpul in 

spatiul aerian international", a declarat, miercuri, purtatorul de cuvant al 

Ministerului Apararii Nationale, Constantin Spinu. 

 

El a explicat ca avioanele rusesti au venit pe deasupra Marii Negre, au intrat in 

zona in care tarile au dreptul sa ceara aeronavelor sa se identifice, iar misiunea de 

politie aeriana s-a facut sub comanda NATO. 

 

"Cei de acolo decid, in functie de traiectul de zbor, care dintre aeronavele aflate in 

serviciul de politie aeriana pot sa se ridice. Prima data au primit misiunea fortele 

romane - s-au ridicat cu doua MIG-uri 21, s-au apropiat si au insotit cumva 

aeronavele rusesti pe traseul de zbor pana cand ele au iesit din zona noastra de 

competenta. 

 

Apoi, au fost preluate de doua aeronave bulgaresti, doua MIG 29, dupa care, dupa 

ce au iesit si din zona de competenta de patrulare a Bulgariei, au fost preluate de 

doua F16 turcesti, iar dupa ce au iesit si din zona de patrulare a Fortelor Aeriene 

Turce, misiunea s-a incheiat", a mai spus Spinu. 

 

Potrivit paginii de Facebook a NATO Allied Air Command, avioanele de politie 

aeriana NATO din Romania, Bulgaria si Turcia au fost lansate din cauza activitatii 

aeriene rusesti aproape de spatiul aerian NATO. 

 

Primele doua avioane ale Fortelor Aeriene Romane MIG-21 au decolat in 

intampinarea a doua bombardiere rusesti Tu-22, escortate de doua avioane de 

vanatoare Su-27. 

 

"NATO este hotarata sa-si protejeze spatiul aerian si a transmis un semnal clar al 

capacitatii sale de a reactie. Avioanele de lupta cu reactie rapida ale Aliantei se afla 

in asteptare 24/7 pentru decolare, in cazul unor situatii neclare sau aproape de 

spatiul sau aerian", mai scrie pe pagina de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://www.facebook.com/NATO.AIRCOM
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Am trecut de 5 milioane de cazuri de COVID-19 la nivel mondial. OMS e 

ingrijorata de numarul mare de infectari in tarile sarace 

Organizatia Mondiala a Sanatatii (OMS) si-a exprimat miercuri ingrijorarea cu 

privire la cresterea numarului de noi cazuri de infectii cu coronavirus in tarile 

sarace, in contextul in care multe dintre tarile dezvoltate au trecut deja la masuri de 

relaxare. 

 

OMS a anuntat inregistrarea a 106.000 de noi cazuri de infectie cu coronavirus in 

ultimele 24 de ore, cele mai multe produse in interval de 24 de ore de la inceputul 

epidemiei. 

 

"Avem inca mult de parcurs pana vom iesi din aceasta pandemie", a declarat 

directorul general al OMS Tedros Adhanom Ghebreyesus. "Suntem foarte 

ingrijorati cu privire la cresterea numarului de cazuri in tarile cu venit mic si 

mediu", a adaugat el. 

 

"Am atins borna tragica de 5 milioane de cazuri", a declarat si Dr. Mike Ryan, 

seful programului de urgenta al OMS. 

 

OMS a fost criticata de presedintele american Donald Trump pentru modul in care 

a tratat aceasta epidemie la inceput si pentru ca a favorizat China. Recent, Trump a 

amenintat chiar ca SUA se vor retrage complet din OMS si isi vor inceta 

permanent finantarea. 

 

Directorul general al OMS a recunoscut ca a primit o scrisoare de la Trump dar a 

refuzat alte comentarii. "Raspunsul este simplu: am primit scrisoarea si o 

analizam", a spus el. 

 

Tedros Adhanom Ghebreyesus a mai precizat ca este hotarat sa-si asume 

responsabilitatea pentru cele intamplate. OMS a anuntat deschiderea unei 

investigatii cu privire la raspunsul in fata pandemiei care a aparut din China la 

sfarsitul anului trecut. 
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"Am mai spus si mai spun ca OMS solicita o astfel de investigatie mai mult decat 

oricine altcineva. Trebuie facuta, iar atunci cand se va face trebuie sa fie una 

cuprinzatoare", a mai sustinut el despre aceasta ancheta, refuzand insa sa dea 

detalii cu privire la orizontul temporar in care ar putea fi lansata. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cei patru „cumpătați” din UE - Olanda, Austria, Danemarca și Suedia - vor 

prezenta propriul plan de relansare economică 

Patru țări europene vor propune o alternativă la vastul plan de relansare franco-

german pentru depășirea crizei generate de pandemia de coronavirus, a anunțat 

miercuri premierul olandez Mark Rutte, citat de AFP. 

 

Olanda, Austria, Danemarca și Suedia - supranumiți cei patru "cumpătați" - insistă 

pentru garanții suplimentare că țările care vor beneficia de ajutoare vor adopta 

reforme. De asemenea, se solicită ca orice formă de ajutor să ia forma unor credite 

și nu subvenții. 

 

Președintele francez Emmanuel Macron și cancelarul german Angela Merkel au 

propus luni un plan de 500 miliarde euro pentru a relansa economia europeană 

afectată dur de pandemia de Covid-19, prin intermediul unui mecanism inedit de 

datorii comune la nivel european. 

 

"Lucrăm de asemenea la o sugestie. Merkel și Macron au adus o contribuție 

pertinentă la discuții", a declarat Mark Rutte, într-o conferință de presă, precizând 

că nu există o "dată precisă" privind publicarea acestui plan. 

 

"Propunerile noastre indică foarte clar că, dacă faci o cerere de ajutor, trebuie să 

aplici reforme de mare anvergură pentru a te putea asigura de autonomie data 

viitoare", a avertizat premierul olandez. 

 

O serie de țări europene, în frunte cu Olanda, s-au opus în urmă cu puțin timp unui 

împrumut comun al zonei euro pentru a lupta împotriva recesiunii prin emisiunea 

de obligațiuni denumite "coronabonduri". 
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"Întrebarea este, cu adevărat, de ce țările din Sud nu sunt în măsură să investească 

în economie la fel ca noi?", s-a întrebat Rutte. 

 

Cancelarul austriac Sebastian Kurz a scris luni pe Twitter că a avut "o discuție 

bună cu premierii Danemarcei, Olandei și Suediei" asupra propunerii franco-

germane. 

 

Acesta s-a declarat favorabil ideii de a "ajuta prin credite țările cele mai afectate", 

dar fără o majorare a bugetului UE. 

 

Comisia Europeană urmează să prezinte un plan de redresare economică a UE în 

27 mai. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană pregătește un pachet uriaș de stimulare pentru 

industria auto inclusiv în România. Program Rabla de 20 miliarde euro  

Comisia Europeană pregătește un pachet uriaș de stimulare pentru industria auto. 

Țările Uniunii ar urma să primească 20 de miliarde de euro pentru un Program 

Rabla destinat achiziției de mașini ecologice.  

Subvenții de circa 20 de miliarde de euro sunt pregătite de Comisia Europeană 

pentru a demara un amplu program de susținere a industriei auto, prin care să fie 

achiziționate vehicule cu emisii reduse, arată documente consultate de publicația 

germană Suddeutsche Zeitung. Încă se mai discută detaliile acestei măsuri, 

existând controverse privind ce mașini vor fi acceptate în acest program. Potrivit 

sursei citate, Germania susține stimularea achiziției de mașini până la 140 g/km, 

ceea ce ar permite vânzare prin acest program a celor mai multe modele de pe piața 

europeană, mult peste limita de 95 g/km, impusă în acest moment flotelor prin 

legislația anterioară, inclusiv SUV-uri cu motoare pe benzină și diesel.  

Grupurile de lobby de mediu de la Bruxelles sunt împotriva acestei relaxări a 

limitelor de emsii, deoarece ar afecta serios eforturile de reducere a emisiilor de 

CO2.  
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Măsura vine la scurt timp după ce constructorii de automobile din Europa au cerut 

vehement introducerea unei măsuri de stimulare a vânzărilor de automobile. Pe 14 

mai, șefii celor mai mari companii auto s-au întâlnit la Bruxelles cu membrii 

Comisiei Europene, pentru a discuta posibilele măsuri.  

Atât Franța, cât și Germania au declarat anterior că sunt de acord cu susținerea 

industriei auto, dar numai pentru achiziția de mașini „curate”.  

Programul de susținere a industriei auto ar urma să fie inclus în pachetul de 100 

miliarde euro, anunțat de Comisia Europeană, ca ajutor pentru redresarea 

transportului din UE. Publicația Suddeutsche Zeitung susține că un reprezentant al 

Comisiei Europene a declarat că un plan de tip „Marshall” va fi prezentat pe 27 

mai. 

 
(Sursa: profit.ro) 


